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سامان فلاح به گل گهر پیوست
مدافــع پیــکان بــا عقد 

قراردادی راهی سیرجان شد.
به گزارش ایســنا، سامان 
فلاح، کاپیتان جوان پیکان از 
جدا  خطیبی  شاگردان  جمع 

شد و راهی سیرجان شد.
در میان پیشــنهادات این 
بازیکــن، باشــگاه گل گهر با 
پرداخت رضایت نامه فلاح توانســت ایــن بازیکن را جذب کند تا در فصل آینده 

برای این تیم به میدان برود.

PSG هوگو لوریس منتظر پیشنهاد
ســنگربان باتجربه تاتنهام 
کــه جدایــی اش از این تیم 
قطعی شده، دوست دارد راهی 

پاری سن ژرمن شود.
به گزارش ایســنا ، هوگو 
لوریس پس از سال ها حضور 
در تاتنهام و لیگ برتر انگلیس 
دوســت دارد کــه بــه لیگ 
فرانســه برگردد. او از الهلال عربستان و اینتر پیشنهاد دارد اما انتخاب نخستش 

پاری سن ژرمن است.
پاری سن ژرمن به دنبال انتخاب رقیبی شایسته برای دوناروماست و به همین 

خاطر زمزمه پیوستن لوریس به این تیم به گوش می رسد.
هوگو لوریس هنوز با پیشنهاد رسمی از سوی پاری سن ژرمن مواجه نشده ولی 

منتظر پیشنهاد تیم پاریسی است و دوست دارد که به لیگ کشورش برگردد.
هوگو لوریس در ۴۴۷ بازی برای تاتنهام ۵۰۸ گل دریافت کرد و در ۱۵۱ بازی 
هم دروازه خود را بسته نگه داشت. او در دوران حضورش در تاتنهام هیچ جامی را 

به دست نیاورد و بزرگ ترین افتخارش نایب قهرمانی در لیگ قهرمانان اروپا بود.

کری رونالدو برای مسی
کریستیانو رونالدو، بازیکن 
النصر عربســتان، با اظهارنظر 
جدیدش به لیونل مسی برای 
آمریکا  لیگ حرفه ای  انتخاب 

کنایه زد.
به گزارش »ورزش ســه«، 
کریستیانو رونالدو  به صورت 
رســمی احتمال بازگشت به 

فوتبال اروپا را رد کرد.
این ملی پوش پرتغالی پس از شکست ۵-۰ النصر مقابل سلتاویگو در اردوی 
پرتغال، معتقد بود که فوتبال در اروپا به استثنای انگلیس در حال از دست دادن 

کیفیت واقعی اش است.
به دنبال انتقال رونالدو از منچســتریونایتد به النصر عربستان از سال گذشته 
شایعات زیادی درمورد انتقال احتمالی دیگر ستاره بزرگ جهان یعنی لیونل مسی 

به الهلال عربستان منتشر شده بود.
الهلال برای جذب مسی به دنبال تایید جدایی این بازیکن از پاری سن ژرمن 
ســودآورترین پیشنهاد ممکن جهان فوتبال را ارائه کرد اما این ستاره آرژانتینی 

تصمیم گرفت با قراردادی 3 ساله راهی اینترمیامی آمریکا شود.
در فاصله کم از انتخاب جدید مســی برای آینــده اش، رونالدو با اظهاراتش 
در کنایه به کاپیتان آرژانتین می گوید که لیگ عربســتان بهتر از لیگ حرفه ای 

آمریکاست.
کریســتیانو درمورد احتمال حضور در لیگ حرفــه ای آمریکا گفت:«ایالات 

متحده آمریکا؟ به هیچ عنوان. لیگ عربستان بهتر از ایالات متحده است.«
رونالدو اظهار داشــت: »بازگشت به فوتبال اروپا؟ آن در کاملا بسته است. من 
3۸ سال و نیم دارم و از نظر من، فوتبال در اروپا کیفیت زیادی را از دست داده 

است، لیگ برتر تنها لیگی است که از همه بالاتر است.«
او درمــورد لیگ پرتغال گفت: »لیگ پرتغال لیگ خوبی اســت، اما در صدر 

نیست. مطمئنم که دیگر در اروپا بازی نخواهم کرد.«
رونالدو با انتقاد از عملکرد داور در بازی امشــب گفت: »داور با اخراج العمری 
بازی را خراب کرد. خیلی زیاد روی کارت قرمز اغراق کرد. با این اخراج تیم ما را 

نابود کرد. قبل از اخراج خیلی بهتر از سلتاویگو بازی کردیم.«
رونالدو با تایید دوباره این ایده که او پیشگام حضور فوتبالیست ها در عربستان 
بوده، ادامه داد: »کریستیانو جعبه پاندورا را باز کرد و اکنون همه به آنجا می روند.
وقتی به من یوونتوس رفتم، سری آ مرده بود و وقتی من با یووه قرارداد بستم، 

زنده شد. کریستیانو به هر جایی برود، اشتیاق زیادی ایجاد می کند.«

سیدمحمد موسوی  راهی سیرجان شد
کاپیتــان تیم ملی والیبال 
کشورمان در فصل آینده لیگ 
برتر برای تیم فولاد سیرجان 

بازی خواهد کرد.
بــه گــزارش خبرآنلاین، 
ســیدمحمد موسوی کاپیتان 
تیم ملی والیبال کشورمان که 
یکی از چهره های درخشــان 
ایران در لیگ ملت های ۲۰۲3 بود، فصل آینده برای تیم فولاد ســیرجان بازی 

خواهد کرد.
هدایت تیم فولاد برعهده بهروز عطایی سرمربی تیم ملی ایران است که بعد 
از سال ها از تیم های شمالی جدا و راهی کویر شده است. سیدمحمد موسوی در 

فصل گذشته برای نماینده مشهد در لیگ برتر بازی کرد.

خروجی جدید پرسپولیس مشخص شد
ســرمربی تیــم فوتبــال 
پرســپولیس که بــا تصمیم 
دچــار  فوتبــال  مســئولان 
آشــفتگی فکری شده است، 
تصمیم به کنار گذاشتن یکی 

از مدافعان خود گرفته است.
به گزارش  مهر، باشــگاه 
پرســپولیس در حالی نقل و 
انتقالات تابستانی خود را ادامه می دهد که همچنان تکلیف لیست نهایی این تیم 

برای شرکت در بیست و سومین دوره لیگ برتر مشخص نیست.
طبق قوانین جدیــد نقل و انتقالاتی لیگ برتر هر باشــگاه تنها ۱۹ بازیکن 
بالای ۲3 سال می تواند در لیست داشته باشد. مخالفت باشگاه های پرسپولیس، 
استقلال و ســپاهان برای تغییر این دیدگاه نیز کارساز نشد تا فعلا همین روند 

را پیش بگیرند.
تغییــر قوانیــن لیگ برتر باعث ســردرگمی یحیی گل محمدی ســرمربی 
پرســپولیس برای ارائه لیســت نهایی بازیکنان خود شده است. او پس از جذب 
محمدحسین کنعانی زادگان، شهاب زاهدی و مسعود ریگی با خروج عیسی آل 
کثیر روبرو شد تا حالا دنبال جذب مهاجم برای تقویت خط حمله تیمش باشد.

او پس از قطع امید از حضور شــهریار مغانلو دنبال جذب مهاجم خارجی با 
ســابقه حضور در لیگ قهرمانان آسیاست اما فعلا گزینه نهایی را معرفی نکرده 
اســت. با این حال یحیی برای خالی کردن لیست پرسپولیس چاره ای جز کنار 

گذاشتن بازیکنان فعلی اش ندارد.
گل محمدی ابتدا تصمیم به کنار گذاشتن وحدت هنانوف داشت اما با توجه 
به شــرایط تیمش حالا قصد دارد فرشاد فرجی را از جمع سرخپوشان جدا کند. 
او در روزهای ابتدایی نقل و انتقالات با پیشــنهاد یک تیم لیگ برتری روبرو شد 
اما شــرایط مالی خوبی نداشت تا در پرسپولیس ماندنی شود. با این حال فرجی 
حالا گزینه جدی کنار رفتن از جمع هم تیمی هایش اســت و باشگاه نیز منتظر 
دریافت جدیدترین پیشــنهاد برای انتقال اوست. در غیر این صورت چاره ای جز 

فسخ قرارداد این بازیکن برایش باقی نخواهد ماند.
گل محمدی تصممیم نهایی خود را تا دوم مردادماه خواهد گرفت تا بازیکن 

خروجی فرصت پیدا کردن تیم از لیگ برتر را داشته باشد.

رئیس فدراســیون فوتبال با انتقاد از برخی اخبارکوتاه
رفتــار داوران گفت: در زمین هــم نباید کار 
ناشایســتی از او ببینیم. یــک تیمی قهرمان 
می شود داور در خوشحالی تیم شرکت کند و 

دنبال آن بدود. کجای دنیا این را می بینیم؟
بــه گــزارش ایســنا، مهدی تــاج، رئیس 
فدراســیون فوتبال در همایش داوران و کمک 
داوران فوتبال که در آکادمی ملی المپیک آغاز 
شده است، گفت: آقای افشــاریان آمار خوبی 
دادند که ۲۱ درصد داوران ما اشــتباه داشتند. 
اینکه به سمتی برویم که اشباه را بپذیریم یک 
شــجاعت است و از افشــاریان تشکر می کنم. 
مطمئنا بعــد از این صحبت ها مردم به جامعه 
داوران بیشــتر احترام می گذارند تا اینکه شما 
مثلا می گفتید »نخیر داوران ما هیچ اشتباهی 
ندارند«. اگر این حرف عنوان شود یا مغرضیم 
یــا جاهل. یک وقت می گوییم داوری اشــتباه 
دارد اما این اشــتباهات سازمان یافته است که 
بنده اعلام می کنم این اشتباهات سازمان یافته 

نیست.
انتقاد AFC از رفتار مهدی تاج

وی افزود: مــا از طرق مختلف مراقبت های 
جدی روی جامعه داوران داریم که نمی خواهم 
بگویم به چه شکل است. هر ۵ یا ۶ هفته یکبار 
به داوران قصاوت می رسد و یکی از دلایل این 
اشتباهات همین اســت که بازی های کمی به 
آنها می رسد. داوری ها باید متصل باشد وگرنه 
اشــتباهات بالا مــی رود. باید دفــاع از داوری 
منطقی باشد. برخی ها بیشتر از خودشان دفاع 
می کنند تا داوری و من احساس خوبی از این 
 AFC حرف ها ندارم. یکــی از انتقادات جدی
به من این بود که بد اســت شما از داورهایتان 

دفاع نمی کنید.
کنایه تاج به رفتار مدیران صداوسیما

رییس فدراسیونن فوتبال خاطرنشان کرد: 
داور اشــتباه سوت بزند حق ندارد کسی وسط 
زمین برود. اگر اشتباه هست باید سازمان لیگ 
بیایند. این مســائل به کمیتــه داوران اعلام و 
آن ها هم طبق قانون نظر خود را اعلام می کنند. 
منطقی نیست داوری که اشتباه تاثیرگذار دارد، 
دوباره قصاوت کند. یکی دیگر از مســائلی که 
گفتند این بود که اصــلا داوران حق مصاحبه 
ندارند.  اینکه خود داور برود شــبکه تلویزیونی 

خوب نیست. 
تلویزیون دوســت دارد برنامه اش داغ شود 
و بدش نمی آیــد همه ما برویم صحبت کنیم. 
کســی که پول ما را نمی دهد کــه نمی تواند 

مدعی ما شود. 
تلویزیــون باید بیاید جــواب بدهد. مدعی 
ما کسانی هســتند که خودشان مقصر اصلی 
هستند. یکی از درآمدهای ما حق پخش است 
که پرداخت نمی شود. یکی تبلیغات دور زمین 
و یکی هم پول AFC است که آن هم تعلیق 

است.

 VAR یک نفر نمی گوید چرا
در ایران نیست

تاج ادامه داد: همه کارها و اعزام ها در حال 
انجام است اما با درآمد ناچیز. بقیه ارکان کشور 
هم سراغی نمی گیرند. یک مسئول نمی گوید 
 VAR وارد کشور نشده است؟ اولا VAR چرا
خواهد امــد اما موانعی دارد. یــک اینکه از ۵ 
شــرکت با 3 تا کار نمی کنیم یا آن ها با ما کار 
نمی کنند. دو شرکت دیگر بیشتر تجهیزاتشان 
ساخت آمریکاست و می گویند به دلیل تحریم 
نمی توانیم به کشور شما وارد کنیم. خب ما باید 
تلاش کنیم. اخیــرا به FIFA رفتیم و گفتیم 
از یک طرف که تحریم هســتیم و نمی توانید 
پول ما را بدهید، از طرف دیگر هم شــرکت ها 
به ایران نمی آیند. خب ما چه کار کنیم؟ اخیرا 
هم دبیرکل و مســئول امرو مالی به سوییس 
 VAR رفتنه اند که یکی از موارد  مورد پیگیری
است. دنبال آن هســتیم اما موانعی داریم که 

خودم نمی توانم آن را حل کنم.

وی تصریح کــرد: ما زیر تحریــم ظالمانه 
هســتیم. با همه این اوصاف کســی که بتواند 
VAR را بیاورد خود ما هســتیم. مطمئنا اگر 
ما نتوانیم کس دیگــری نمی تواند. از دولت و 
سیســتم توقع دارم جلســه ای بگذارند ببیند 
چــه کاری از آن ها بر می آید یــا چه کاری ما 
می توانیــم انجام دهیــم. اگر ورزشــگاه آرام 
می خواهیم، آنجایی است که داوران ما اشتباه 
تاثیرگذار نداشته باشــد. درست است داوران 
ما ۲۱ درصد اشــتباه داشــته اند اما داوری ما 

شرافتمندانه و منطقی داوری کرده است.
درآمد ۱۲۷ میلیاردی 

یک دلال از نقل  و انتقالات
رئیس فدراســیون فوتبال تاکید کرد: بحث 
سقف قراردادها یک تحول است و طبیعی است 
یک سری هم مقاومت می کنند. یکسری گفتند 
وارد این ماجرا شــدی، تو را می زنند. ممکن 
است این ها رســانه و تیم و آدم داشته باشند. 
وقتی درآمد کم اســت اولین کار این است که 

کنترل هزینه کنیم. خب ما این کار را کردیم. 
وقتی هر باشــگاهی می گوید ما ضرر کردیم و 
۶ باشگاه ما با اغماض مجوز حرفه ای گرفتند، 
باید هزینه ها کنترل شــود. خود شــما گفتید 
بازیکن خارجی بی کیفیت می آید یا آپشن آن 
بازیکن ۱۰ برابر قراردادش است. ما این تصمیم 
را گرفتیم، بعد می آیند به جمع بندی اعتراض 
می کنند. معلوم است دلالی که میلیاردها تومان 
سود داشته، راحت نمی نشیند و به همه فشار 
مــی آورد. به طور مثال یک دلال ۱۲۷ میلیارد 

تومان درآمد داشته است!
کجای دنیا داور با تیم قهرمان 

خوشحالی می کند؟
وی راجــب انتقــادات داوران نســبت به 
دستمزدشــان گفت: خدا را شکر همین مبلغ 
را داده ایم. حــق الزحمه داوران لیگ برتر یک 
و دو را داده ایــم. اینکه این مبلــع فوق العاده 
ناچیز اســت درست اســت اما اینکه بر اساس 
دلار مقایسه کنیم خوب نیست. اینکه بخواهیم 

نســبت به پرداختی بقیه مقایسه کنیم خوب 
نیســت. قطعا تعییراتی را در دستمزد خواهیم 
داشــت. در حال حاضر ۵ میلیون تومان است. 
ان شاءالله یک افزایشی خواهیم داشت. واقعا از 
داوران محترم تشکر می کنم. انتطار دارم قانون 
را کــه عدم مصاحبه اســت، رعایت کنید. در 
زمین هم نباید کار ناشایستی از او ببینیم. یک 
تیمی قهرمان می شود داور در خوشحالی تیم 
شــرکت کند و دنبال آن بدود. کجای دنیا این 

را می بینیم؟
تاج ادامه داد: خدا را شــکر برخی رسانه ها 
حرف درست ما را غلط منتشر می کنند. دیروز 
از قول من یک جا تیتر زده ورود بنزما و رونالدو 
به ایران ممنوع اســت. شــک  نکنید امســال 
داوری ها متفاوت اســت و اشــتباهات کمتر 
خواهــد بود. VAR را هم دنبال می کنیم تا با 
شیوه ای وارد کشور شود. کمیته انضباطی هم 
از ابتدای لیگ برخورد قانونی با معضلات لیگ 

خواهد داشت.

تیم اســتقلال علاوه بر مشکلاتی که گریبانگیرش شده، 
تهدیدی جدید را نیز تجربه می کند.

به گــزارش فارس، تیــم فوتبال اســتقلال در دیداری 
دوســتانه به مصاف هوادار تهران رفــت و با نتیجه ۴ بر ۲ 

شکست. دیدارهای دوستانه پیش فصل برای ایجاد آمادگی 
بیشتر در تیم و هماهنگی بازیکنان برگزار می شود.

به همین خاطر نتایج آنها برای کادر فنی تیم ها اهمیتی 
ندارد. با اینحال اتفاقاتی در این بازی افتاد که نگران کننده 

است و حتی ممکن است مشکلات آبی ها را بیشتر کند.
کمبــود نفرات در اســتقلال تبدیل به چالشــی جدی 
برای ســرمربی این تیم شده است. سینا سعیدی فر، سجاد 
شهباززاده، مجتبی فراشبندی، محمدحسین مرادمند، صالح 
حردانی، زبیر نیک نفس، محمدحســین زواری، ابوالفضل 
جلالی، روزبه چشمی، امیرعلی صادقی، جعفر سلمانی، امید 
حامدی فــر، آرش رضاوند، مهدی مهدی پور، کوین یامگا، 
پیمان بابایی، ارسلان مطهری و حسام اسکندری، بازیکنانی 
بودند که روز گذشــته برای استقلال بازی کردند. همانطور 
که مشخص است، نکونام برای چیدن ترکیب تیمش مجبور 
اســت از بازیکنان پایه اســتفاده کند و این درحالیست که 
بازی های پیش فصل محلی برای آزمایش برنامه های مختلف 

کادرفنی اســت تا ســرمربی بتواند ترکیب اصلی تیمش را 
پیش از شــروع فصل پیدا کند. ضمــن اینکه زمان حضور 
بازیکنان در این بازی ها بر اساس برنامه های بدنسازی تعیین 
می شود اما کمبود بازیکن در استقلال باعث شده بازیکنان 
خارج از برنامه ریزی صورت گرفته به میدان بروند. براساس 
پیگیری ها مشخص شــد قرار بوده بعضی از بازیکنان تنها 
یک نیمه برای اســتقلال بازی کنند چون در دوره فشرده 
بدنســازی هســتند یا دیرتر به تمرینات ملحق شده اند اما 
نکونام مجبور شد تا پایان بازی آن ها را در زمین نگه دارد. 

با توجه به اینکه تیم های فوتبال اکنون در فصل بدنسازی 
هســتند، حتی یک دقیقه فشار بیشتر می تواند آسیب های 
جدی به بازیکنان وارد کند به طوری که ممکن است آن ها 
کل فصل را از دســت بدهند. به این ترتیب، نکونام علاوه بر 
دغدغه جذب بازیکنان، نگرانی جدی نیز برای حفظ سلامتی 
و آمادگی بدنی آن ها دارد و این اتفاق قطعا برنامه های آماده 

سازی پیش فصل را تحت تاثیر قرار می دهد.

رئیس فدراسیون فوتبال:

یک دلال ۱۲۷ میلیارد تومان درآمد داشته!

خطری جدید استقلال را تهدید می کند

ســرمربی تیــم فوتبال پیــکان گفت: اگر 
بازیکنان جوان ما روحیه خوبی داشته باشند، 
من شــک ندارم که پیکان می تواند سورپرایز 

لیگ بیست و سوم باشد.
به گزارش فارس، رســول خطیبی با اشاره 
به دیدار تدارکاتی مقابل اســتقلال و ســپس 
پرســپولیس، اظهار داشت: پیش از آغاز فصل 
جدید، برنامه ریزی کردیم تا به دیدار تیم های 
قدرتمندی مثل استقلال و پرسپولیس برویم. 
همین اتفاق هــم افتاد. چنین بازی هایی برای 
ما که تیم جوانی در اختیار داریم، بسیار مفید 
اســت. بازیکنان پیکان آینده دار اما کم تجربه 
هستند و بازی برابر تیم های بزرگ و باشخصیت، 

اعتمادبه نفس مان را افزایش می دهد.

ســرمربی پیکان ادامه داد: پرســپولیس و 
اســتقلال تیم های قدرتمندی هستند که در 
لیســت خود، بازیکنــان تاثیرگــذار زیادی را 
می بینند. ما به دنبال برد یا باخت نبودیم بلکه 
می خواستیم در تقابل با تیم های بزرگ، نقاط 
ضعف و قوت خــود را پیدا کنیم. حقیقت این 
اســت که در فصل جدید، یک پیکان جدید را 
در زمیــن بازی خواهید دید. این موضوع برای 
ما اهمیت دارد کــه بازیکنان در کنار کارهای 
بدنسازی و تاکتیکی، بتوانند با اعتمادبه  نفس 

بالا و ذهنیت صحیح وارد رقابت ها شوند.
او افزود: به خاطر تغییراتی که در لیســت 
بازیکنــان ما نســبت به فصل قبــل به وجود 
آمده، نیاز بود تا خط دفاع را مســتحکم کنیم 

تا آماده حضور در لیگ شــویم. از سوی دیگر، 
همچنان در شــرایط جذب بازیکن هســتیم 
و این روند، برای باشــگاه پیــکان ادامه دارد. 
البته با صبر و حوصله بــه دنبال یاران جدید 
می رویم چون دوســت نداریم بدون مطالعه و 
بررسی، بازیکنی به لیست تیم اضافه کنیم. این 
موضوع را به باشگاه هم اطلاع دادم که به دنبال 
جذب بازیکنانی هســتیم تا در طول فصل به 
میدان بروند، نه اینکه فقط لیست مان پر شود.  
خطیبی در نهایت گفت: امیدواریم تاثیر بازی 
برابر استقلال و پرســپولیس را در طول فصل 
ببینیم. البته پروژه تمرین و آماده سازی تیم ما 
ادامه دارد و از ســوی دیگر، همراه با مدیریت 
باشــگاه به دنبال بستن تیمی جوان، پرانگیزه 

و دونده هستیم که فصل خوبی را در کنار هم 
آغاز کنیم. اگر بازیکنان جوان ما روحیه خوبی 
داشته باشند، شــک ندارم که پیکان می تواند 

سورپرایز لیگ بیست و سوم باشد. ما هم اینجا 
هستیم تا به رشد تیم کمک کنیم و ستاره های 

جدیدی به فوتبال ایران معرفی شود. 

خطیبی: پیکان می تواند شگفتی فصل باشد

تیم ۱۸ نفره پارادوومیدانی ایران اگر چه در مســابقات 
قهرمانی جهان موفق به کســب ۱۲ مدال شد اما نسبت به 

دوره گذشته این رقابت ها دو پله سقوط کرد.
به گزارش  مهر، دهمین دوره مســابقات پارادوومیدانی 
قهرمانی جهان پس از ۹ روز رقابت میان ورزشکاران شرکت 
کننده در حالی به پایان رســید که تیم اعزامی ایران موفق 
به کسب ۱۲ مدال و ۱۶ سهمیه برای بازی های پارالمپیک 

۲۰۲۴ پاریس شد.
مهدی اولاد )مدال طلا و نقره(، یاسین خسروی، سعید 
افروزی، رشید مسجدی )مدال طلا(، امیر خسروانی، صادق 
بیت سیاح، ســجاد محمدیان، الهام صالحی و علی پیروج 
)مدال نقره(، هاشمیه متقیان و هادی کائیدی )مدال برنز( 

مدال آوران ایران در این مسابقات بودند.
طبق دســتورالعمل مســابقات پارادوومیدانی قهرمانی 
جهان، نفرات اول تا چهارم هر ماده موفق به کسب سهمیه 
پارالمپیک می شــدند. بر این اســاس علاوه بر مدال آوران 
ایران، نفراتی دیگــری هم از حضور در این رقابت ها موفق 
به کسب سهمیه شــدند و در مجموع ۱۶ سهمیه را به نام 

پارادوومیدانی ایران ثبت کردند.
هاشمیه متقیان، الناز دارابیان و الهام صالحی در بخش 
بانوان همراه بــا علی پیروج، هادی کائیــدی، صادق بیت 
ســیاح ، سید علی اصغر جوانمردی، رشید مسجدی سجاد 
محمدیان، یاسین خسروی، سجاد نیک پرست،امان الله پاپی، 
ســعید افروز، علیرضا مختاری، مهدی اولاد، امیر خسروانی 
نفراتی هســتند که از حضور در مســابقات پارادوومیدانی 

قهرمانی جهان صاحب سهمیه پارالمپیک شدند.
بدین ترتیب تیم ۱۸ نفره پارادومیدانی ایران با ۱۲ مدال 
و ۱۶ سهمیه به کار خود در دهمین دوره مسابقات قهرمانی 
جهانی در پاریس پایان داد. این تیم با این عملکرد جایگاه 

چهاردهم مسابقات را از آن خود کرد.

ایــن در حالی اســت که در دوره پیشــین مســابقات 
پارادوومیدانی قهرمانی جهان، تیــم ایران در رده دوازدهم 
ایستاده بود اما در این دوره با وجود مدال آوری بیشتر )یک 
مدال( نتوانست جایگاه خود را ارتقا داده یا حتی حفظ کند.
ســقوط جهانی پارادوومیدانی ایران آنهم با وجود مدال 

آوری یک زنگ خطر جدی برای این رشته است که در تمام 
ادوار بازی های پاراآســیایی و پارالمپیک بار زیادی از مدال 

آوری کاروان ایران را به دوش می کشد.
اگرچه ایران در این دوره مسابقات پارادوومیدانی قهرمانی 
جهان به اندازه دوره قبل صاحب مدال طلا )۴ مدال( شد و 
در مجموع هم یک مدال بیشتر به دست آورد، اما سقوط در 
جدول رده بندی نشان از وضعیت رو به رشد پارادوومیدانی 
دیگر کشورها دارد و اینکه آنها در مدال آوری از ایران پیشی 

گرفته اند و اینگونه باعث نزول ایران شده اند.
با این اوصاف اگر پارادوومیدانی ایران با همان روال قبل 
به کار خود ادامــه داد خیلی زود از قافله رقیبان عقب می 

ماند و چه بسا از جمع مدعیان خارج شود.
این تلنگر در حالی به پارادوومیدانی ایران وارد شده که 
غفور کارگری رئیس کمیته ملی المپیک در نشست خبری 
خود بر لزوم ارتقای سطح فنی ورزش پارالمپیک تاکید کرد 
و حتی به این مسئله اشاره کرد که مربیان این حوزه باید به 
روز شده و به صورت تمام وقت در کنار تیم ها و ورزشکاران 

باشد.
این مســئله جدا از اینکه نشــان از ارزیابی های دقیق 
در حــوزه ورزش پارالمپیــک دارد، نشــان مــی دهد که 
پارادوومیدانی باید جزو اولویت های کمیته ملی پارالمپیک 
در بحث ارتقای ســطح فنی و به روز رسانی قرار بگیرد در 
غیــر این صورت ضــرر آن در رویدادهایی مانند بازی های 
پاراآســیایی و پارالمپیک نه فقط متوجه یک رشــته، بلکه 

متوجه کل کاروان ایران می شود.

زنگ خطر برای پارادوومیدانی


